
Voorzitter: Verbeet

Tegenwoordig zijn 143 leden, te weten:

Aasted Madsen-van Stiphout, Agema, Anker, Aptroot,
Arib, Atsma, Azough, Van Baalen, Bashir, Van Beek,
Besselink, Bilder, Biskop, Blanksma-van den Heuvel, Van
Bochove, Boekestijn, Boelhouwer, Van Bommel, Bosma,
Bouchibti, Bouwmeester, Brinkman, Ten Broeke, Van der
Burg, Van de Camp, Çörüz, Cramer, Van Dam, Depla,
Dezentjé Hamming-Bluemink, Dibi, Tony van Dijck,
Jasper van Dijk, Jan Jacob van Dijk, Van Dijken,
Dijsselbloem, Eijsink, Elias, Ferrier, Fritsma, Van Geel,
Van Gent, Gerkens, Van Gerven, Gesthuizen, Gill’ard,
Graus, Griffith, Van Haersma Buma, Halsema, Van der
Ham, Hamer, Haverkamp, Heijnen, Hessels, Van Heugten,
Van Hijum, Ten Hoopen, Irrgang, Jacobi, Jager, Jansen,
Joldersma, Jonker, Kalma, Kant, Karabulut, Knops,
Koopmans, Koppejan, Koşer Kaya, Kraneveldt-van der
Veen, De Krom, Kuiken, Langkamp, Van Leeuwen, Leijten,
Lempens, Luijben, Madlener, Marijnissen, Mastwijk, Van
Miltenburg, Nicolaï, Omtzigt, Ormel, Ortega-Martijn,
Ouwehand, De Pater-van der Meer, Pechtold, Peters,
Polderman, Poppe, Van Raak, Remkes, Roefs, Roemer, De
Roon, De Roos-Consemulder, De Rouwe, Rutte, Samsom,
Sap, Schermers, Schinkelshoek, Schippers, Schreijer-
Pierik, Slob, Smeets, Smilde, Smits, Snijder-Hazelhoff,
Spekman, Spies, Van der Staaij, Sterk, Tang, Teeven,
Thieme, Tichelaar, Timmer, Van Toorenburg, Uitslag,
Ulenbelt, Van der Veen, Van Velzen, Vendrik, Verbeet,
Vermeij, Vietsch, Van der Vlies, Voordewind, Vos, Jan de
Vries, Van Vroonhoven-Kok, Waalkens, Weekers,
Wiegman-van Meppelen Scheppink, Wilders, Willemse-
van der Ploeg, De Wit, Wolbert en Zijlstra,

en de heer Balkenende, minister-president, minister van
Algemene Zaken, de heer Rouvoet, viceminister-
president, minister voor Jeugd en Gezin, mevrouw Ter
Horst, minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, de heer Eurlings, minister van Verkeer en
Waterstaat, en mevrouw Bussemaker, staatssecretaris
van Volksgezondheid, Welzijn en Sport,

alsmede de heren Dubbelboer en Duyvendak, adviseurs.

Aan de orde is het mondelinge vragenuur, overeen-
komstig artikel 136 van het Reglement van Orde.

Vragen van het lid Bouchibti aan de minister voor Jeugd
en Gezin over het bericht ″Honderden kinderen
jaarlijks de separeercel in″.

©

Mevrouw Bouchibti (PvdA): Voorzitter. Een isoleercel is
het allerlaatste middel dat je kunt inzetten als jongeren
een acuut gevaar voor zichzelf of voor de omgeving
vormen. Vorig jaar werden alleen al in de psychiatrische
ziekenhuizen 346 kinderen onvrijwillig gesepareerd. In
werkelijkheid ligt het aantal nog hoger. Het lijkt wel het
topje van de ijsberg. Mijn eerste vraag aan de minister is
daarom hoe veel kinderen jaarlijks gesepareerd worden.

Met name in de gesloten jeugdzorg lijkt een overzicht
te ontbreken. Wij weten niet hoe veel kinderen gesepa-
reerd worden in de gesloten jeugdzorginstellingen. De
Wet op de jeugdzorg kent immers geen meldplicht. Men
hoeft het niet te melden aan de inspectie, terwijl
separeren toch een zwaar middel is. Wij willen dat
instellingen de inspectie altijd op de hoogte stelt.
Separaties moeten in kaart worden gebracht. Pas dan
weet je of en waar je de nodige maatregelen moet
nemen. Graag een reactie van de minister.

De PvdA wil dat ook voor de gesloten jeugdzorg-
instellingen vaste afspraken worden gemaakt over
wanneer er gesepareerd mag worden. Bij acuut gevaar is
separeren vanzelfsprekend toegestaan, maar separeren
als straf, bij het overtreden van huisregels, of als
opvoedmaatregel vinden wij buitenproportioneel. Ook
mag separatie nooit worden ingezet om een personeels-
probleem het hoofd te bieden. Welke normen worden op
dit moment gehanteerd in de gesloten jeugdzorg-
instellingen? Graag een reactie.

Ook zou na beëindiging van de separatie altijd sprake
moeten zijn van nazorg. Een vrijheidsbeperking zoals een
isoleercel heeft grote invloed op kinderen. De minister
heeft de plicht om alternatieven te bieden aan deze
kinderen en de verantwoordelijkheid om het lot van deze
kinderen te verbeteren. Het aantal kinderen dat in een
isoleercel wordt geplaatst moet in ieder geval worden
teruggebracht. Wat gaat de minister daaraan op korte
termijn doen?
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